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  Formandens  
politiske beretning1

Hvis Dansk Atle+k kunne sammenlignes med 
en vejrudsigt, vil det være nærliggende med 
betegnelsen: Lige nu er det opholdsvejr, men 
der vil være sorte skyer i horisonten nogen +d 
endnu.  

For Dansk Atle+k har været igennem en 
turbulent periode med økonomiske 
udfordringer, personaleindskrænkninger, 
Corona-restrik+oner, ny ledelse af driNen og en 
ny poli+sk ledelse. Lige nu er det som nævnt 
opholdsvejr, men der resterer et stort arbejde 
med at genrejse Dansk Atle+ks økonomi og 
bidrage +l udvikling i forbundets ca. 250 
medlemsklubber. Det er et arbejde, som vi 
ønsker at involvere alle dele af forbundet i. 

Farvel og goddag på formandsposten  
I forbindelse med DM i Odense blev der holdt 
afskedsrecep+on for forbundets mangeårige 
formand Karsten Munkvad. FormandsskiNet 
var planlagt, og Bent Jensen +ltrådte som 
formand, og bestyrelsen har siden kons+tueret 
sig med Louise Brasen som næsUormand. 

Hjælperytter  
Bestyrelsen betragter det som en helt central 
opgave at hjælpe de ca. 250 klubber i 
medlemskredsen +l at lykkes med deres formål 
– hvad enten de har eliteatle+k, børneatle+k, 
mo+onsløb, gang eller events på programmet. 
Dansk Atle+ks fokus er at hjælpe trænere og 
ledere +l at udføre deres arbejde bedst muligt, 
og forbundet skal bidrage +l udvikling, der gør 
det så interessant at være træner og leder, så 
flere melder sig under fanerne.  
Med mange – og gerne flere - dyg+ge trænere 
og ledere i klubberne kan der skabes endnu 
bedre klubmiljøer for de ak+ve, og forhåbentlig 
kan det være med +l at +ltrække endnu flere 
ak+ve.

En anden vig+g opgave for bestyrelsen er at skabe 
den nødvendige økonomi +l at drive Dansk Atle+k 
ansvarligt. Her har der i en årrække været – og vil 
fortsat være - fokus på at arrangere store events 
som Royal Run, Skole OL, Copenhagen Half og andre 
ak+viteter, der re0er sig imod løbe- og gangmiljøet. 
Formålet er at skabe synlighed og bedre økonomi +l 
Dansk Atle+k. I den sammenhæng arbejder 
bestyrelsen med en model, hvor vi kommer +l at 
bede klubberne om at bidrage med lidt mere +l 
fællesskabet. Det er et arbejde der igangsæ0es i det 
kommende år, og det er nødvendigt, hvis vi skal 
bevare Dansk Atle+k som vi kender det.  

Kan vi undvære Dansk Atletik?  
Det er eNer bestyrelsens opfa0else sundt og 
relevant løbende at sæ0e sig selv under i et kri+sk 
lys: Er Dansk Atle+k reelt nødvendigt for at udvikle 
atle+k, løb og gang i Danmark? Og gør vi +ngene på 
den rig+ge måde?  
De overvejelser gør vi os som nævnt løbende i 
bestyrelsen, og eNer et par år med store 
udfordringer står det klart, at Dansk Atle+k er en 
nødvendighed på en række centrale områder: 

Poli%sk bindeled: Det har været meget 
tydeligt under coronaperioden, at Dansk 
Atle+k - som en del af DIF - har haN en 
væsentlig stemme i forhold +l hjælpepakker, 
principper for nedlukning og genåbningen i 
etaper. Det er sket i tæt samarbejde med 
DGI, som også i det daglige er en vig+g 
samarbejdspartner for Dansk Atle+k.  

Interna%onale mesterskaber: Dansk Atle+k 
er som medlem af European Athle+cs og 
World Athle+cs adgangsvejen for danske 
atleter +l de interna+onale mesterskaber, 
ligesom Dansk Atle+k er bindeleddet 
mellem Team Danmark og danske atleter på 
interna+onalt topniveau. 
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”Bevæg dig for livet”: ”Bevæg dig for livet” 
konceptet er udviklet i samarbejde mellem 
TrygFonden, Nordea-fonden, DIF og DGI. 
Formålet er at få flere danskere +l at 
bevæge sig samt at rekru0ere flere 
medlemmer +l foreningerne i Danmark. 
Dansk Atle+k har spillet en stor rolle som 
operatør for Royal Run, ligesom en række 
klubber under Dansk Atle+k har været dybt 
involveret i afvikling af løb i de relevante 
byer.  

Innova%onscenter for events: Dansk Atle+k 
har i en årrække været en væsentlig spiller 
i udviklingen af fantas+ske events: Ud over 
Royal Run gælder det blandt andet det 
landsdækkende Skole OL, som har givet 
lærere nye kompetencer og givet 
skolebørn fantas+ske oplevelser gennem 
bevægelse og fællesskab.  Dansk Atle+k 
været med i udviklingen af den 
interna+onale løbsserie ”Super Half”, hvor 
Copenhagen Half har fået en central plads 
som et af seriens fem interna+onale løb. 
Det er fortsat ambi+onen, at Dansk Atle+k 
skal være innova+onscenter for udvikling 
af løbe- og gangevents, der kan skabe 
værdifulde oplevelser for deltagere, der 
ønsker at prøve kræNer med halvmaraton, 
og deltagere der ønsker at udfordre sig selv 
og prøve sig af over for den interna+onale 
elite. 

Klubudvikling og stadionatle%k: I mange 
atle+kklubber opleves det, at der er for få 
ledere og trænere, som har for meget 
arbejde og ansvar. Der er derfor et stort 
behov for især mindre klubber kan få hjælp 
og inspira+on +l at udvikle sig. Det kan 
være med nye træningskoncepter som 
Trackfit, træneruddannelse, rekru0ering af 
medlemmer samt trænere og ledere, 
manualer +l afvikling af mo+onsløb og 
events eller andre +ng, klubberne føler sig 
alene med. Her skal Dansk Atle+k spille en 
central rolle. 

Ambi%oner om udvikling: Vi arbejder ud fra 
den hypotese, at hvis ikke man udvikler, så 
er man på vej +l afvikling, idet 
omgivelserne bevæger sig videre. Derfor er 
det vig+gt for Dansk Atle+k at genetablere 
det udviklende, sparrende og udfordrende 
miljø, der kan bidrage +l at løNe Dansk 
Atle+ks klubber +l et nyt og højere niveau. 
Vi tror og forventer, at alle klubber må 
have samme interesse, og vi ønsker et 
miljø i hele Danmark, der kan hjælpe med 
at fostre den næste Sara Slo0, Joachim B 
eller Wilson Kipketer. 

Dansk Atletik skal være til stede for alle 
klubber  
Dansk Atle+k er hjemsted for omkring 250 
medlemsklubber, som arbejder på vidt forskellig vis 
og niveau og har meget forskellige mål.  I hele 
landet finder man den lille klub, hvor formand, 
leder, træner og kasserer kan være én og samme 
person. Andre klubber har udelukkende fokus på 
mo+on i form af løb og gang og beny0er sig ikke af 
stadion+lbud og mesterskaber. Og der er også 
klubber med en stor økonomi, et professionelt 
setup, mange ak+ve medlemmer, venteliste for 
børn der ønsker at gå +l atle+k, en ru+neret 
eventafdeling og en elite der har arbejdet sig op på 
interna+onalt niveau.  
Det hele bindes sammen i et dyg+gt samarbejde 
om at udvikle talenter. Sparta og Aarhus 1900 
Atle+k og Løb driver kraNcentre, der skal hjælpe 
nye, ambi+øse talenter videre med deres drømme, 
og det kan kun lade sig gøre, hvis der er 
velfungerende klubber i hele landet +l at udvikle 
de kommende eliteudøvere. Derfor er det vig+gt at 
se det som et fælles ansvar, at vi i Dansk Atle+k kan 
understø0e udviklingen i hele Danmark. Fx ville det 
ikke have været muligt at kvalificere to stafethold 
+l OL, hvis ikke flere mindre klubber havde 
opfanget og udviklet unge håbefulde løbere +l et 
niveau, hvoreNer et dyg+gt trænerteam har kunnet 
løNe dem det sidste stykke og ind på den 
interna+onale arena.  
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Nye, fælles digitale løsninger  
I Dansk Atle+k er det et eksplicit mål at bidrage +l 
at gøre det le0ere for klubber at afvikle stævner 
og mesterskaber. Vi har derfor indgået en 
samarbejdsaNale med Roster Athle+cs om, at alle 
klubber under Dansk Atle+k og DGI kan anvende 
Roster Athle+cs-appen +l stævneafvikling. Dansk 
Atle+k har desuden udviklet plaUormen Connect, 
som gør det le0ere at anmelde og opre0e et 
stævne samt for de ak+ve at +lmelde sig direkte 
+l stævnet. Ambi+onen er at arbejde videre ad 
den vej, og det håber vi at kunne fortælle mere 
om i den kommende +d.  

Økonomi er grundlaget for  
vores eksistens  
Vi kommer ikke uden om at tale om økonomi. 
Hvis ikke økonomien er på plads, bliver man 
stækket på mulighederne for at løse de opgaver, 
man bliver s+llet, og skabe den udvikling der er 
ønskelig. Dansk Atle+ks økonomiske situa+on er 
eNer corona-perioden svækket, og finansierngen 
af forbundets basisforretning – primært servicen 
+l klubberne – er udfordret.  

Opbygning af økonomien i Dansk Atle%k  
I Dansk Atle+k kommer indtægterne fra fire 
hovedkilder:  

DIF, der modtager en andel af 
udlodningsmidlerne, +dligere +psmidlerne, 
hvoraf en del anvendes +l Dansk Atle+k og de 
60 øvrige specialforbund.  

Handling fees for hjælp med udvikling og driN 
af events som Royal Run, Skole OL samt 
Copenhagen Half. 

Tilskud fra Team Danmark +l Dansk Atle+ks 
elitesatsning. 

Medlemskon+ngenter fra forbundets  
ca. 250 medlemsforeninger. 

Ny ledelse  
Dansk Atle+k har fået ny ledelse i løbet af det seneste år: 
ENer et planlagt formandsskiNe i juni 2021 valgte 
bestyrelsen at ansæ0e Bo Overgaard som ny leder af 
sekretariatet. De primære opgaver er at få reetableret 
egenkapitalen og genskabt et solidt fundament for Dansk 
Atle+k, og bestyrelsen har fundet, at Bo Overgaard er den 
profil, der kan skabe ro og stabilitet i driNen i Dansk 
Atle+k.  
Bestyrelsen betragter Bo Overgaard som driNssikker, 
organisatorisk og administra+v stærk, dyg+g på de indre 
linjer og erfaren i samarbejdet med DIF og Team 
Danmark. Desuden har han kunnet træde direkte ind i 
rollen, så han hur+gt er gået i gang med arbejdet.  
Bestyrelsen er meget opmærksom på, at vi ikke har ansat 
en ”krea+v direktør”, der i løbet af kort +d har udviklet et 
stort katalog af nye spændende events. En stabil og sikker 
driN er vig+g lige nu, og derfor er det afgørende, at 
forbundet har den re0e eventchef i staben, der kan være 
med +l at udvikle Royal Run, Skole OL, Copenhagen Half 
og andre løbe- og gangevents +l et nyt og højere niveau.   

Lad os gøre det rigtige i fællesskab 
Vi har haN det svært, men vi lever. Dansk Atle+k har været 
oppe mod store kræNer i de seneste år, og det står klart, 
at vi råder over begrænsede ressourcer. Sam+dig har vi 
vist, at vi kan utroligt meget, hvis vi arbejder sammen og 
bruger vores kræNer klogt – legemliggjort af to stafethold 
ved OL i Tokyo. 
Vi har brug for hinanden. Eliteudøveren har brug for sin 
træner og sine ledere, træningskammerater og 
konkurrenter og ikke mindst de mange, der hjælper med 
at arrangere stævner. Mo+onsløberen har behov for et 
godt klub- og træningsmiljø samt klubber og foreninger, 
der har energi +l at udvikle og afolde mo+onsevents mv.  
Vi skal have mere af det gode fællesskab. Det er vores 
drøm, at vi kan fortsæ0e med at bruge ressourcerne i 
fællesskabet på den bedst mulige måde, og at vi bliver 
endnu bedre +l at anerkende hinanden og føle stolthed 
over det vi skaber i klubberne, i elitearbejdet, ved events 
og arrangementer. 
Undervejs kommer vi givet +l at begå fejl på alle niveauer, 
men det må vi acceptere, hvis vi vil have flere +l at tage et 
ansvar og skabe ini+a+ver.  

Lad os arbejde sammen i en konstruk+v atmosfære, der 
gør det interessant for os alle at være en del af det, vi 
betragter som verdens bedste sport.  

På vegne af DAFs bestyrelse 

Bent Jensen
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Formålsparagraf 
DAF er hovedorganisa+on for atle+k og mo+on i 
Danmark. 

DAF's formål er: 

at fremme atle+k i form af elite-, bredde- og 
mo+onsak+viteter i Danmark og varetage 
alle opgaver i forbindelse hermed.  

at give DAF's klubber og deres medlemmer 
ak+vitets+lbud og service, der gør det 
a0rak+vt at være medlem. DAF er øverste 
myndighed for dansk atle+k, som forbundet 
repræsenterer over for myndigheder og 
offentligheden i såvel indland som udland. 

DAF er medlem af følgende organisa+oner: 

‣ World Athle+cs 
‣ European Athle+cs 
‣ Nordisk kongres 
‣ World Masters Athle+cs (WMA) 
‣ European Masters Athle+cs (EMA) 
‣ Interna+onal Associa+on of Ultrarunners (IAU) 
‣ World Mountain Running Associa+on (WMRA) 
‣ Interna+onal Trail-Running Associa+on (ITRA) 
‣ Associa+on of Interna+onal Marathons and 

Distance Races (AIMS) 
‣ Running USA 
‣ Danmarks Idrætsforbund (DIF)

Dansk Atletik
S+Net den 28. juli 1907 

Hovedsæde 
Idræ0ens Hus  
Brøndby Stadion 20  
2605 Brøndby 

CVR:         46217128  
Telefon:       4326 2308  
E-mail:         daf@dansk-atle+k.dk
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 3Organisation
Bestyrelsen 
Bent Jensen, formand 

Louise Brasen, næsUormand 

Bestyrelsesmedlemmer: 
Henrik Breum 
Signe Vest 
Søren Munch 
Vakant

Komiteer og udvalg 
Børne & unge komité 
Vakant 
Vakant 
Vakant 

Seniorkomité  
Vakant 
Vakant 
Vakant 

Masterskomité 
Inge Faldager 
Thomas Andersen 
Knud Høyer 
Knud Erik Pedersen 

Teknisk komité 
Mar+n Roald-Arbøl 
Kirsten Bergmann 
Inge-Marie Schöler 
Ulrich Engmark 
Peer Jensen  

Disciplinærudvalg 
Finn D. Andersen 
Inge faldager 
Kai Thomsen 
René Vincentsen 
Ulla Kolding 

Appeludvalg 
Niels Kahlke 
Thomas Thomsen 
Leif Vincentsen 
Mar+n Roald-Arbøl (suppleant) 

Lovudvalg 
Bent Bagge 
Erik Thestrup 
Niels-Chr. Bendixen 
Steen E. Jensen 

Rikke Rønholt (valgt +l DAFs bestyrelse i 2020) blev i juni ’21 valgt +l DIFs bestyrelse. Pr. juli ’21 
vurderede Rikke, at det var nødvendigt at prioritere de nye idrætspoli+ske opgaver i DIF-regi, på 
hvilken baggrund hun valgte at udtræde af DAFs bestyrelse.  
Bestyrelsen valgte at undlade at kons+tuere sig med et supplerende bestyrelsesmedlem frem +l 
årsmødet 2021.

Intern revision 
Peer Jensen 
Henning Blok Madsen 

Ekstern revision 
EY 
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Fra World Relays 2021 hvor  

både det mandlige og  

kvindelige stafetlandshold kvalificerede 

sig til OL senere på året. 9



 

Årets gang 20214
Som det var +lfældet i 2020, har også 2021 på 
afgørende punkter været præget og defineret 
af den verdensomspændende Covid-19 
pandami. D.v.s. vi har organisatorisk, 
økonomisk og ak+vitetsmæssigt skulle navigere 
iN. Corona-relaterede restrik+oner. På denne 
baggrund vil nedenstående præsenta+on 
primært fokusere på flg. tre hovedområder af 
årets gang 2021:  

1) Et sportsligt +lbageblik 
2) Et organisatorisk +lbageblik 
3) De store projekter 

1) Sportsligt tilbageblik i en Corona-tid 
Indendørs-sæsonen 2020/21 var i vidt omfang 
præget af den nedlukning og +lhørende 
restrik+oner, som regeringen og 
myndighederne beslu0er medio december 
2020. D.v.s. vi fik en indendørs-sæson, hvor det 
ikke var +lladt at afvikle ungdomsstævner, 
almindelige klubstævner og masters-stævner. I 
det hele taget var vi fra Dansk Atle+ks side – og 
det gjaldt for hele idrætssystemet – underlagt 
nogle restrik+oner, hvor al indendørs idræt 
(træning såvel som stævneak+vitet) ikke var 
+lladt. Dog var der undtagelser for 
’professionel idræt’.  

Med de særlige regler for ’professionel idræt’ 
var det muligt for Dansk Atle+k at opretholde 
træning og stævneak+vitet for vores na+onale 
og interna+onale eliteatleter. Vi var generelt 
underlagt de overordnede retningslinjer fra 
Kulturministeriet vedr. selve defini+onen af 
’professionel idræt’, herunder at der skulle 
tages afsæt i atleter og/ eller sportsligt niveau 
på højeste na+onale og interna+onale 
seniorniveau. D.v.s. vi kunne IKKE inkludere 
højeste ungdoms- eller juniorniveau iN at opnå 
godkendelse som ’professionel atlet’.

Vores atle+kspecifikke defini+on på  
’professionel idræt’ præciserede vi som følger: 

‣ Interna+onalt eliteniveau: 
‣ Alle DAF/ TD-indplacerede atleter 

‣ Na+onalt senior-eliteniveau 
‣ Elite-træningsgrupper +lkny0et 

henholdsvis EKC-Ø og EKC-V 
‣ Medaljepoten+ale på DM Senior-niveau 

Fra Dansk Atle+ks side havde vi meget gerne set, at 
vi kunne have haN en atle+kspecifik defini+on, som 
var 100 % objek+vt funderet. Men i så fald havde vi 
kun fået godkendt vores indplacerede atleter i      
TD-systemet, d.v.s. omkring 30 atleter. Da 
Kulturministeriets overordnede retningslinjer tog 
afsæt i, at vi havde mulighed for at inkludere højeste 
na+onale eliteniveau, så var det vig+gt for os, at vi 
også fik defineret en ramme for godkendelse af 
atleter på na+onalt senior-eliteniveau.  

De overordnede retningslinjer fra Kulturministeriet 
indebar desuden at hver enkelt specialforbund 
skulle sørge for en formel forbundsgodkendelse af 
hver enkelt atlet som professionel. Derudover var vi 
forpligtet +l at indbere0e det samlede antal +l 
Kulturministeriet. Med andre ord var det 
nødvendigt, at vi havde en ret præcis proces for dels 
ansøgning og dels godkendelse. Konkret var 
godkendelsesprocessen som følger: 

”For at Dansk Atle%k kan godkende en given atlet 
%l indendørs træning og/ eller stævneak%vitet, 
skal atleten selv og/ eller vedkommende klub 
hur%gst muligt kontakte Elite- og atle%kchef Bo 
B. Overgaard på flg. mail: bbo@dansk-atle%k.dk   
Som nævnt er minimumskriteriet for at blive 
kategoriseret som ’professionel atlet’ at man har 
medaljepoten%ale på DM Senior-niveau. Den 
konkrete atle%kfaglige vurdering foretages i 
Elitestaben baseret på nogle objek%ve krav i 
kombina%on med den disciplinspecifikke 
landstrænervurdering.” 
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Coronarestrik+onerne indeholdt desuden en 
række benspænd iN. afvikling af stævner, jf. at 
vi også skulle forholde os +l de gældende 
forsamlingsforbud. Konkret havde det den 
betydning, at det kun var muligt at afvikle 
mindre klubstævner, vel at mærke 
udelukkende for vores godkendte 
’professionelle atleter’. I forlængelse heraf gik 
klubber og stævnearrangører i vidt omfang 
sammen på tværs af klubskel for at hjælpe 
med at arrangere stævner i de få 
indendørshaller, vi har herhjemme. Ligeledes 
endte vi med at spli0e DM Inde op på flere 
lokaliteter, således at vi kunne gennemføre et 
samlet DM Inde inden for rammerne af det 
gældende forsamlingsforbund.  

Ovenstående giver forhåbentlig et rimeligt 
dækkende billede af, hvor ukurant en sæson 
2021 som vi startede ud med. Fra udesæsonen 
gik i gang i april/ maj var vi reelt stadig under 
ganske stor påvirkning af specielt de gældende 
forsamlingsforbund. Men eNerhånden blev der 
løsnet op for de skrappeste benspænd, således 
at vi i løbet af sommeren kunne afvikle 
stævner uden besværlige (og nogle gange 
ulogiske) Corona-bestemte restrik+oner.  

På denne baggrund kan vi i Dansk Atle+k ikke 
+llade os andet end at være yderst +lfredse 
med det sportslige udby0e af sæson 2021, 
hvor flg. nedslag er værd at fremhæve: 

‣ DM Inde 
Først og fremmest værd at fremhæve, at det 
var en succes, at vi overhovedet lykkedes at 
etablere et set-up, hvor vi kunne leve op +l 
myndighedernes krav for stævneafvikling. 
Set-up’et blev, at vi delte DM Inde op på tre 
lokaliteter: Randers (sprint, kugle samt 
800m), Aarhus (spring) og Odense (m/l).  

‣ EM Inde i Torun (Polen) 
I alt 15 kvalificerede atleter (mod 6 
kvalificerede atleter +l EM Inde i 2019), 
heraf bl.a. med en finaleplacering +l Kojo 
Musah på 60m. 

‣ World Relays i Silesia (Polen) 
Den foreløbige kulmina+on på vores langsigtede 
stafetsatsning via to OL-kval +l henholdsvis 
4x100m kvinder (7. plads i finalen) og 4x100m 
herrer (4. plads i finalen). 

‣ EM Hold, Second League 
2. plads eNer Ungarn og dermed oprykning +l 
First League.  

‣ EM U23 i Tallinn (Estland) 
16 individuelt kvalificerede atleter samt 4x100m 
herre. Resultatmæssigt ender vi med 5 
finalepladser (incl. mangekamp) og én 
medaljeplacering. 

‣ EM U20 i Tallinn (Estland) 
13 individuelt kvalificerede atleter. 
Resultatmæssigt et meget succesfuldt EM U20 
med hele 4 medaljer +l vores talenUulde unge 
atleter og repræsenta+on i 7 finaler (incl. 
mangekamp). 

‣ VM U20 i Nairo (Kenya) 
5 individuelt kvalificerede atleter. 
Resultatmæssigt et +lfredss+llende VM U20 med 
én finaleplacering, og flere gode præsta+oner 
blandt de øvrige danske deltagere.  

‣ OL i Tokyo 
På trods af en rig+g ærgerlig exit i semifinalen for 
Sara Slo0 på 400m h, så fik vi et rig+g godt OL +l 
Dansk Atle+k. Med to danske rekorder +l de to 
4x100m stafe0er, solide præsta+oner af Kojo 
Musah på 100m og Ole Hesselbjerg på 3000m f, 
imponerende 23. plads +l Abdi Ulad på maraton-
distancen, Thijs der debuterer +l OL, og endelig 
at vi fik Anna Emilie Møller +lbage på 3000m f 
uden smerter i hendes ene fod, var det svært at 
være u+lfreds med vores deltagelse i OL i Tokyo. 
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Opsummering ift. det sportslige 
tilbageblik 
I forhold +l vores na+onale og interna+onale 
elite-atleter er vi i vidt omfang lykkedes med at 
komme godt igennem et ekstremt vanskeligt år 
pga de Corona-relaterede restrik+oner. Men det 
hører med +l denne skriNlige beretning, at vores 
børn og unge ude i klubberne i særlig grad har lidt 
under restrik+onerne. 

For hver gang vi har skulle udmelde opdaterede 
retningslinjer iN. nye udmeldinger fra regering og 
myndigheder, har det været et hårdt slag at 
konstatere, at børnene og de unge stod sidst i 
rækken iN. at kunne komme i gang med træning 
og stævnedeltagelse. Vi må i denne 
sammenhæng være ærlige og sige, at det ikke har 
været alle Corona-relaterede restrik+oner som vi 
fra Dansk Atle+ks side har kunnet se det logiske i. 
Det har vi naturligvis løbende gjort gældende 
overfor DIF, som sammen med DGI, har talt 
idræ0ens sag overfor myndigheder og 
regeringen.  

Foto: DECA Text&Bild
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2) Organisatorisk tilbageblik   
Bestyrelsen har i det forgangne år afoldt 
følgende møder: 

‣ 24. feb:          DrøNelse af evt. ny licensmodel, 
       strategiplan, økonomi, 
       forberedelse af udsat årsmøde 
       2020. 

‣ 5. maj:            Strategiplan, økonomi, 
                bestyrelsens mødekalender. 

‣ 18. maj:          Digitaliseringsstrategi, 
          økonomi 2022, ny 
          sekretariatsleder, strategiplan. 

‣ 1. juni:            Økonomistatus, projektstatus, 
                status i sekretariatet. 

‣ 17-18. juni: Strategiplaner, digitaliserings 
                         strategi, interna+onalt 
                        samarbejde, ny sekretariatsleder. 
  

‣ 25. august: Status i sekretariatet, 
                         planlægning af årsmøde, 
                         økonomistatus, procesplan vedr. 
                         evt. ny licensmodel. 

Referater af ovenstående bestyrelsesmøder er 
+lgængelige på forbundets hjemmeside.  

Ligesom vi har været præget af Corona-relaterede 
restrik+oner iN. indendørstræning og 
stævneafvikling har også bestyrelsesmøderne 
været præget af disse benspænd. Konkret blev 
årets første fire bestyrelsesmøder afviklet 
virtuelt. Den virtuelle form gav møderne et klart 
fokus i dagsordenen, og var yderst effek+ve. Til 
gengæld er den virtuelle form ikke op+mal iN. de 
mere komplekse drøNelser af strategisk retning, 
og så meget desto større grund +l at bestyrelsen 
var samlet fysisk +l bestyrelsesseminaret  
d. 17.-18. juni i Billund. 

Som det implicit fremgår af indholdspunkterne +l 
årets bestyrelsesmøder, har det været et stort 
fokuspunkt at få afstemt Dansk Atle+ks udspil +l 
strategispor 2022-2025. Udover drøNelserne i 
bestyrelsen har administra+onen givet indspil og 
der har også været sparring med DIF’s 
administra+on. 

Samlet set er de strategiske indsatsområder 
2022-2025 endt med flg.: 

‣ 1. Vækst og udvikling med klubberne 

Vi skal have fokus på at udvikle vores sport og 
ak+viteter ved at ved at udvikle klubberne; 
herunder bidrage +l at skabe et bedre 
forretningsmæssigt grundlag inden for atle+k, 
løb og gang, skabe sammenhæng i det 
strategiske fokus, uddanne trænere og ledere 
samt medvirke +l at undersøge mulighederne i 
det lokale, kommunale samarbejde 

‣ 2. Attraktive og involverende muligheder for 
at dyrke atletik 

De0e spor handler om at +lbyde atle+k i flere 
former og formater, så vi både kan +ltrække 
flere og fastholde flere medlemmer og deltagere 
i vores ak+viteter. Det er en indsats, hvor vi vil 
supplere indsatserne inden for vores 
kerneområde inden for konkurrenceatle+kken 
med sjove, inspirerende og givende 
træningsforløb, projekter og/eller ak+viteter 
hvor atle+ktræning er revitaliseret i nye 
formater og koncepter – gerne i tæt samarbejde 
med skoler, andre idræ0er, kommunale +lbud, 
strategiske partnere m.v. 

‣ 3. Events 

De0e strategispor tager afsæt i, at vi via 
a0rak+ve events vil promovere atle+k, løb og 
gang for en bred målgruppe af den danske 
befolkning. For børnene handler det fx om Skole 
OL. For vores konkurrenceatleter handler det fx 
om Label-stævner. For mo+onsløbere handler 
det fx om nye +lbud og måder at være 
mo+onsløber på. For dem der godt kan lide at 
komme ud at gå, handler det fx om at skabe nye 
walk-events og gang-fællesskaber.  

‣ 4. Elite og talent 

Rent strategisk ser vi et behov for at styrke 
vidensdelingen i vores klub- og træningsmiljøer 
om de enkelte atlet-faser frem mod 
interna+onalt niveau. Ligeledes ser vi et behov 
for at styrke bevidstheden om de fundamentale 
værdier og e+ske retningslinjer, som vores 
langsigtede elite- og talentudvikling bygger på. 
Det vil vi gøre via flg. fire faser:   

1) Udviklingsfasen; 2) Etableringsfasen;  
3) Op+meringsfasen; 4) High Performance fasen.  
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I sekretariatet har året – helt naturligt – i et vist 
omfang været præget af, at bestyrelsen og den 
+dligere direktør Torben Dan Pedersen primo 
april valgte at gå hver +l sit eNer gensidig aNale. 
Flg. udmelding blev kommunikeret både internt 
+l medarbejdere og eksternt +l øvrige 
interessenter:  

”Bestyrelsen i Dansk Atle%k 
anerkender direktør Torben Dan 
Pedersens store indsats gennem det 
seneste halvandet år – ikke mindst 
under de svære vilkår, som COVID-19-
nedlukningen har medført for 
idræXen. Bestyrelsen har dog valgt, 
at der nu er behov for en anden profil 
%l at stå i spidsen for forbundets driY. 
På den baggrund har parterne 
gensidigt besluXet at afsluXe 
samarbejdet.” 

Primo juli kunne bestyrelsen melde ud, at 
ansøgningsprocessen var endt med at Bo B. 
Overgaard er ny sekretariatsleder pr. 1. aug. I 
rollen som sekretariatsleder er det afstemt med 
Team Danmark, at Bo fortsat har område-
ansvaret for talent- og elitearbejdet, og på den vis 
er de primære opgaver i sekretariatslederrollen 
som følger:  

‣ 1. Sikre den røde tråd i forbundets strategiske 
indsatsområder. 

‣ 2. Sikre et godt arbejdsmiljø i sekretariatet. 

‣ 3. Videreføre talent- og elitearbejde ud fra den 
linje som er lagt igennem de seneste tre år. 

Endelig har bestyrelsen haN fokus på at sikre en 
god og effek+v økonomistyring i forbundet. Uden 
at gå ned i detaljen i denne skriNlige beretning 
skal det anføres, at der er en grundlæggende 
problems+lling i, at der reelt er et 
driNsunderskud i vores kernevirksomhed. D.v.s. 
vores sekretariatsdriN og basis klubservice er 
underfinansieret af kon+ngent- og 
licensindtægter fra vores klubber. Når vi alligevel 
forventer at 2021-regnskabet ender med et 
posi+vt resultat skyldes det to forhold: 1) at 
administra+onen +lbage i 2020 blev reduceret 
ganske markant og 2) at vi har indtægter fra 
projekter og indsatser som er aNalt med eksterne 
partnere.  

I forlængelse af ovenstående er bestyrelsen og 
Dansk Atle+ks administra+ve ledelse fuldt ud bevidst 
om, at vores økonomiske fundament i forbundet er 
nødt +l at finde en anden model fremadre0et. Reelt 
er vi nødt +l at finde en model, hvor vores 
sekretariatsdriN og basis klubservice kan finansieres 
af vores egne kon+ngent- og/eller licens-satser. I 
runde tal skal vi senest pr. 1. jan. 2023 have fundet 
en model, som minimum +lfører ekstra ca. 1,5 mio. 
kr. +l forbundets sekretariatsdriN og basis 
klubservice. Bestyrelsen og DAFs administra+ve 
ledelse er naturligvis klar over, at de fremadre0ede 
økonomiske scenarier for vores forbund skal 
afstemmes grundigt med klubberne i vores bagland. 
Derfor bliver der også en proces eNer selve 
årsmødet, hvor vi dels får udfoldet de 
grundlæggende problems+llinger i vores 
finansieringsmodel af forbundets ak+viteter, og dels 
lægger vi op +l et muligt løsningsforslag.  

De store projekter - Skole OL og Royal Run 

Skole OL 

Sæson 2021 har – som i 2020 – igen været en 
markant anderledes sæson i Skole OL-regi pga de 
corona-relaterede restrik+oner. Heldigvis fandt vi 
nye veje, der kunne sikre bevægelsesglæde og 
Fællesskab, færdighed og fairplay ude på skolerne. 
Skole OL gik nemlig virtuelt – knap 32.000 elever fra 
0.-8. klasse var med +l De virtuelle Skole Olympiske 
Lege. I De virtuelle Skole Olympiske Lege dystede 
klasserne i løbet af tre uger sammen som et hold i 
11 sjove og udfordrende konkurrencer. De tre 
olympiske uger kulminerede med et brag af en 
finalefest d. 18. juni, hvor vi sendte live fra LEGO® 
House i Billund. 

De virtuelle Skole Olympiske Lege bragte nye 
muligheder med sig. Vi skabte ikke blot et 
idræts+lbud, som begejstrede eleverne og bragte 
fællesskab, trivsel, sved på panden og smil på 
læberne igen eNer lang +d væk fra skole, venner og 
foreningsliv. Formatet åbnede også nye muligheder 
for at få bragt Skole OL endnu længere ud, både 
geografisk og målgruppemæssigt. Med De virtuelle 
Skole Olympiske Lege nåede vi ud +l skoler i 10 nye 
kommuner (i alt 86), og over 1/3 af deltagerne var 
fra 0.-3. klasse og 8. klasse, som er nye målgrupper i 
Skole OL. I denne sæson 2021-2022 fortsæ0er vi 
med De virtuelle Skole Olympiske Lege for 0.-3. 
årgang i november måned 2021. 



Vi glæder os også +l, at sæsonen 2021-2022 igen 
åbner muligheden for, at Skole OL endelig kan 
vende +lbage +l dets fantas+ske fysiske form: En 
masse elever, der mødes, kæmper sammen og 
dyster mod en masse andre klasser ved op mod 
155 lokalstævner landet over fordelt på 12 
sportsgrene. Forud for stævnerne har klasserne 
undervisningsforløb med foreningerne, eller øver 
sig på egen hånd via vores 
UndervisningsplaUorm. Ikke mindst glæder vi os 
+l at invitere vinderne fra lokalstævnerne +l vores 
nye finaleværtsby Billund, Børnenes Hovedstad, 
den 14-17. juni 2022. Her vil godt og vel 13.000 
elever over fire dage opleve den fedeste 
finalefest. 

Samlet set es+merer vi med 80.000 deltagere i 
sæsonen (inkl. virtuel). Atle+k er vores absolut 
største sportsgren med op mod 35.000 deltagere 
ved 40 stævner, fordelt rundt om i hele landet i 
både store og små klubber. Vi har brugt den 
seneste sæson på at udvikle et nyt atle+kkoncept, 
som skal sikre et højere ak+vitetsniveau for 
eleverne. Højere ak+vitetsniveau har været 
eNerspurgt af lærerne. Herudover egner det nye 
atle+kkoncept sig +l finalen i Billund, hvor stadion 
er opbygget anderledes end et tradi+onelt 
stadion. Vi holder selvfølgelig stadig fast i 
atle+kkens grundprincipper, og løb, spring og 
kasteak+viteter indgår naturligvis. 

Royal Run  

Primo feb. blev det meldt ud at styregruppen bag 
Royal Run havde beslu0et at udsæ0e løbet i maj +l 
eNeråret. Der var ganske enkelt ikke en sikkerhed for 
at vi kunne gennemføre Royal Run i den størrelse og 
det format, der kendetegner begivenheden. Royal Run 
kunne ikke nedjusteres og +lpasse Corona-relaterede 
restrik+oner i samme omfang som andre mo+onsløb 
og ak+viteter, bl.a. fordi økonomien i hele de0e løb er 
meget afængig af det samlede deltagerantal.  

Da regeringen og myndighederne sidst i foråret kunne 
melde mere præcist ud om store events og 
arrangementer på den anden side af august blev det 
muligt at planlægge et forsinket Royal Run 2020 +l 
afvikling d. 12. September 2021. Og for alle dem som 
enten selv løb med, var +lskuere på dagen eller fulgte 
med på TV2 var det åbenlyst, at vi alle har savnet at 
være sammen om det helt særlige fællesskab som 
idræ0en kan give. Så meget desto større grund +l at 
Dansk Atle+k – sammen med de øvrige parter i Royal 
Run styregruppen – har meldt ud at Royal Run også 
skal gennemføres i 2022! 

Royal Run 2021. 

Foto: Lasse Olsson
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